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Geachte aanwezigen, 
 
Als coordinator van de St.Psz.Koggenland, spreek ik u graag toe. 
Allereerst wil ik graag opmerken, dat het me nogal verbaast, dat in de 
verslaglegging van de inspreekavonden voor verenigingen u een suggestie ten 
aanzien van een efficienter werken van ambtenaren en wethouders, afdoet 
met ‘dat doen we al’. Wij als peuterspeelzalen werken al sinds de oprichting 
uitermate efficient en hebben geen budgetten voor o.a. scholing en opleiding, 
en toch moeten we nog efficienter worden. Als wij dat kunnen, dan kan u dat 
ook. 
 
Onze personeelskosten zijn de afgelopen jaren met ongeveer 2% per jaar 
gestegen. Alleen de jaarlijkse indexeringen zijn al hoger, dus dit is heel 
netjes. 
De organisatie kosten zijn door de jaren heen nauwelijks gestegen. In zo’n 6 
jaar tijd, maar met 2%. 
Onze huisvestingskosten daarentegen zijn tussen 2009 en 2014 met € 
38.000,00  gestegen van € 27.000 naar € 65.000,00. Dat is een toenamen 
van zo’n 150% en meer dan de € 30.000,00 die we nu moeten besparen en 
dat allemaal door Gemeentelijk beleid!  
 
In Hensbroek zaten we goedkoop in het Dorpshuis, dat moest verbouwd 
worden en voor ons was er geen plaats meer. De Gemeente had een 
oplossing gevonden. Die was wel 3x zo duur, maar dat maakte niet uit, want 
dat zou worden gesubsidieerd. Bovendien zou ’t maar voor 2 jaar zijn, want 
dan was er vast een lokaal vrij in de school. Verkapte structurele 
verbouwingskosten voor het Dorpshuis eigenlijk, maar niemand die dat 3 jaar 
later nog weet. 
In Obdam zitten we in en prachtig nieuw pand, dat 2x zo duur is als het 
vorige pand.  
In Berkhout zijn we van een oud, gebouwtje in eigendom naar een nieuw 
huurobject gegaan.  
In Grosthuizen hebben we een prachtig nieuwe peuterspeelzaal gekregen, 
die veel duurder is, dan de oude locatie in het dorpshuis.  
Batter, in Ursem, heel mooi, maar bijna 4x zo duur als de oude locatie. 
De Gemeente dirigeert ons dus naar allerlei, weliswaar prachtige, maar veel 
duurdere locaties, elke keer geven wij aan ‘ja, maar dat wordt toch veel te 
duur en dat kunnen we niet betalen’ , elke keer zegt de Gemeente ‘maak je 
niet druk, het komt goed, we verhogen de subsidie, het is ons beleid, dus 
kosten komen voor ons’…….. En hier staan we dan een paar jaar verder en 
vindt De Gemeente ons toch wel erg duur en moeten we bezuinigen. Dan 
heeft de Gemeente straks hele mooie, dure locaties gebouwd, die leeg 
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staan….Dat is dan toch niet zo efficient van een gemeente die zegt, dat ze dat 
‘al doen’. 
 
In 2014 hebben wij op 9 locaties 39 dagdelen open waar wisselend steeds 
zo’n 300 kinderen een plaats hebben. Sluiting van in het raadsvoorstel 
genoemde locaties bespaart tussen de € 27.000,00 en € 45.000,00. De daar 
genoemde bedragen van €67.000,00 zijn o.i. niet juist. 
 
Zijn peuterspeelzalen duur?  Het is maar hoe je het bekijkt. Er is geen enkele 
voorziening die zo laagdrempelig is en zo veel weet van jonge kinderen en 
gezinnen in de dorpen. Daar kan geen enkel zorgteam ooit tegen op en al 
helemaal niet tegen dezelfde kosten. Een heel team aan dure professionals 
komt nooit zo ver tot achter de voordeur bij jonge kinderen, als de 
peuterspeelzalen.  
Op iedere locatie zijn er meerdere kinderen waarover wij ons in min of 
meerdere mate zorgen maken, tussen de 30 en 40 in totaal. Daar gaan wij 
mee aan de slag. Dit kan uiteenlopen van 1 of meerdere gesprekken met 
ouders, tot een verwijzing naar logopedie of fysiotherapie, van het 
inschakelen van hulp van het zorgteam, naar 2 jaar lang intensieve 
betrokkenheid en hulp en steun aan een gezin in het oerwoud van 
hulpverleners.   
De peuterspeelzaal leidsters zijn sociaalwerkers. Zij zijn de ogen en oren voor 
jonge ouders en kinderen. Zij zijn de hengel in de vijver voor de zorgteams. 
Heel laagdrempelig.  
Waar zou u als ouder het eerst heen gaan met uw opvoedingsvragen? 
Naar een loket in het Gemeentehuis waar niemand u kent of naar de peuterjuf 
die uw gezin en uw kind kent en die u 2x per week ziet?    
 
In het raadsvoorstel wordt gesproken over 5 van onze peuters, die ook 
bekend zijn bij het CJG/Zorgteam. Dit aantal klopt niet. Op 1 locatie tellen we 
al 4 kinderen die ook bekend zijn bij het CJG. Het werkelijke aantal ligt dus 
veel hoger. 
 
Weet u dat een uit huis plaatsing de Gemeente meer dan een ton per jaar 
kost? Weet u dat  hoe later problematiek in een gezin wordt gesignaleerd, hoe 
groter de schade en hoe duurder de hulp? Dat hebben wij zo terugverdiend en 
dan kunnen er ook nog eens 300 kinderen naar de peuterspeelzaal en heeft 
de Gemeente 300 peuters ‘in beeld’.  
 
Met ingang van 2017 zijn we wettelijk verplicht om met 2 gediplomeerde en 
betaalde leidsters op de groep te staan. Dit betekent natuurlijk een 
aanzienlijke verhoging van de personeelslasten. We hopen en verwachten dit 
op te kunnen vangen met de wijziging in de financiering. Anderzijds weten we 
nog niet wat dit zal betekenen voor het aantal kinderen dat nog zal komen. 
 
Wat wij missen is een goed onderbouwd beleidsplan van de Gemeente ten 
aanzien van de leeftijdsgroep 0 tot 4 jaar. Wat wil de Gemeente met die 
groep? Hoe en waarom?  



 
 

Waarom ziet de Gemeente het wel als haar taak om de regie te nemen in 
samenwerking tussen peuterspeelzalen en kinderopvang en niet in een fusie 
van sportverenigingen? Is er nog wel  een subsidierelatie vanaf 2017? 
 
Als er iemand preventieve taken in het kader van voor- en vroegschoolse 
educatie biedt, zijn wij het wel en daar wil de gemeente niet op bezuinigen ( 
zie agendapunt 17)maar dat geldt dan weer niet voor de peuterspeelzalen. 
Willen jullie nu wel VVE of niet en hoe wil je het dan? 
 
De juiste weg zou zijn: Eerst beleid voor de leeftijdsgroep maken en dan 
inrichten van de voorzieningen in de Gemeente. Nu gaan we eerst bezuinigen, 
locaties sluiten en de ouderbijdrage mogelijk fors verhogen en dan een jaar 
later nieuwe wetgeving doorvoeren met bijbehorend beleid en vervolgens 
mogelijk constateren dat er inmiddels onnodig of ongewenst locaties zijn 
gesloten en moeten we wéér een andere inkomstensystematiek invoeren.  
 
Wij zouden graag willen dat er vòòr 2016 een integraal plan ligt, ter 
implementatie augustus 2016, waarin alle aspecten zijn verwerkt. 

- Gemeentelijk beleid 0-4 jarigen 
- Nieuwe wetgeving ( met 2 betaalde leidsters en financiering middels 

kinderopvangtoeslag, verplicht VVE beleid) 
- Doelgroep bepaling 
- Bezuinigingsopdracht 
- Samenwerking Kinderopvang 
- Doorgaande lijn 0 tot 12 jaar 
- En de Vangnetfunctie voor de zorgteams 

 
 
Ik sluit graag af met waarmee ik ben begonnen: 
Efficient werken peuterspeelzalen ‘Dat doen we al’. 
 


